
Or.0002.4.2024 
 

PROTOKÓŁ Nr III.2024 
Sesji Rady Gminy Sokoły, która odbyła się 25 czerwca 2024 r. w godz. 10.00 – 14:50 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sokoły 
 

Obradom przewodniczył Tomasz Gosk Przewodniczący Rady. Sesja rozpoczęła się o godz. 
10:00. 

W sesji uczestniczyli radni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
 

1) Andrzej Raciborski – Prezes Gminnej Spółki Wodnej „Krzewina” i Delegat Podlaskiej Izby 
Rolniczej; 

2) Andrzej Jamiołkowski – Delegat Podlaskiej Izby Rolniczej; 
3) Danuta Perkowska – Prezes Banku Spółdzielczego w Sokołach; 
4) Zbigniew Roszkowski – Prezes Zarządu Spółdzielni Kółek Rolniczych w Sokołach; 
5) Radosław Choiński – Wójt Gminy; 
6) Irena Bruszewska – Skarbnik Gminy; 
7) Wanda Barbara Idźkowska – Sekretarz Gminy; 
8) Magdalena Pietruczak – Dyrektor Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach; 
9) Bożena Perkowska – Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego; 
10) Katarzyna Babińska – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach; 
11) Katarzyn Ochocka – Kierownik Ref. Finansowego; 
12) Katarzyna Komar – Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego w Sokołach; 
13) Jolanta Polowczyk – Zastępca Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego w Sokołach; 
14) Emilia Bruszewska – Pełnomocnik Wójta ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii; 
15) Dariusz Matuk – Radca prawny. 

 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
oraz sołtysi wg załączonej listy obecności – załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad. 1. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Tomasz Gosk. Na wstępie poprosił wszystkich 
o powstanie i zaproponował uczcić minutą ciszy pamięć śp. Stanisława Banacha wieloletniego sołtysa 
wsi Jabłonowo-Wypychy. Uczestnicy sesji powstali i oddali hołd śp. Stanisławowi Banachowi. 
Następnie przywitał radnych, sołtysów, pana wójta, zaproszonych gości i wszystkich obecnych na sali.  
Na podstawie listy obecności poinformował, że w sesji uczestniczy 14 radnych. W związku z tym rada 
gminy może podejmować prawomocne uchwały. Ponadto ogłosił, że obrady Rady Gminy Sokoły są 
transmitowane, nagrywane i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie 
internetowej Urzędu Gminy, zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym. Pełna treść informacji dotyczącej obowiązku informacyjnego wynikającego z art. 13 RODO 
znajduje się na stronie BIP-u i tablicy ogłoszeń urzędu. Głosowania jawne na sesjach rady odbywają 
się za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 
radnych.  
 
Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poinformował, że porządek obrad dzisiejszej sesji został 
przekazany radnym na skrzynki poczty elektronicznej. Następnie zwrócił się do radnych z zapytaniem, 
czy mają uwagi lub inne propozycje do proponowanego porządku obrad? Jednocześnie przedstawił, 
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że zgodnie z art. 20 ust 1a ustawy o samorządzie gminnym zmiany w porządku obrad mogą być 
wprowadzone bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 

Nie zgłoszono uwag do zaproponowanego porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poddał głosowaniu przyjęcie zaproponowanego porządku 

obrad. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia porządku obrad stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk stwierdził, że Rada Gminy przyjęła zaproponowany 

porządek obrad. 
 

Porządek posiedzenia: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu II Sesji Rady Gminy. 
4. Informacja z pracy Wójta w okresie między sesjami. 
5. Przedstawienie raportu o stanie gminy. 
6. Debata nad raportem. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Sokoły. 
8. Rozpatrzenie i zatwierdzenie: 

1) sprawozdania finansowego za 2023 rok; 
2) sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2023 rok. 

9. Zapoznanie z opinią RIO o sprawozdaniu. 
10. Zapoznanie z informacją o stanie mienia Gminy Sokoły. 
11. Zapoznanie ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej i opinią RIO o wniosku. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Gminy Sokoły za 2023 rok. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium wójtowi gminy. 
14. Rozpatrzenie wniosków i podjęcie uchwał w następujących sprawach: 

1) wyznaczenia przedstawicieli do reprezentowania Gminy Sokoły w Stowarzyszeniu Gmin 
Górnej Narwi; 

2) zmian w budżecie gminy na 2024 rok; 

3) odwołania Skarbnika Gminy Sokoły; 

4) powołania Skarbnika Gminy Sokoły; 

5) określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, usługi 
opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich oraz specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, szczegółowych 
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania 
oraz wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania takich usług; 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania stałych Komisji Rady Gminy Sokoły i ustalenia ich 
składów osobowych; 

7) zarządzenia wyborów organów wykonawczych sołectw na terenie Gminy Sokoły. 

15. Informacja z działalności instytucji kultury za 2023 rok. 
16. Przedstawienie Raportu z Gminnego Programu Ochrony Środowiska oraz Programu usuwania 

azbestu i wyrobów zawierających azbest za okres 2021-2022 r. 
17. Raport z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2023 r. dla gminy Sokoły. 
18. Wolne wnioski i informacje. 
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19. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 3. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Łapiński odczytał wyciąg z protokołu II Sesji Rady Gminy, 
który stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poddał głosowaniu protokół II Sesji Rady Gminy Sokoły. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia protokołu II Sesji Rady Gminy Sokoły 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk stwierdził, że protokół II Sesji Rady Gminy Sokoły został 

przyjęty. 
 
Ad. 4. 

Wójt Gminy Radosław Choiński zapoznał z informacją z pracy pomiędzy sesjami za okres od 
28 maja 2024 r. do 25 czerwca 2024 r. Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 Pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poinformował, że mamy problemy techniczne. W naszej 
transmisji nie ma głosu. Ogłosił 10 minut przerwy w celu zlokalizowania i usunięcia usterki. 

 
Ad. 5. 

Po przerwie przewodniczący wznowił obrady i przekazał głos wójtowi gminy. 
Wójt Gminy Radosław Choiński przedstawił raport o stanie gminy. Wydruk raportu stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad. 6. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poinformował, że zgodnie z przepisami w debacie mogą 
zabrać głos radni i maksymalnie 15 mieszkańców gminy. W przypadku chęci zabrania głosu przez 
mieszkańca gminy wymagane było złożenie do dnia 24 czerwca 2024 r. do godz. 15.30 zgłoszenia 
popartego podpisami 20 osób. Komunikat w tej sprawie został podany do publicznej wiadomości 
w dniu 29 maja 2024 r. Do chwili obecnej nie wpłynęło żadne zgłoszenie. Poprosił radnych o debatę 
nad raportem. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Łapiński przedstawił, że w 2023 roku w halach targowych 
w Centrum Wystawienniczo-Targowym w Sokołach odbyło się 10 imprez. Nie jest to zbyt dużo. 
Pieniądze wydatkowane na budowę targowiska były całkiem spore. Wszyscy oczekujemy, aby działo 
się tam znaczenie więcej. Zapytał, co gmina zamierza zrobić, aby hale targowe były wykorzystywane 
w bardziej efektywny sposób, niż do tej pory? Ponadto przypomniał, że w poprzednich latach 
funkcjonował program na dofinansowanie odbioru i utylizacji wyrobów azbestowych. Obecnie wielu 
mieszkańców wymienia pokrycia dachowe i chciałoby skorzystać z dofinansowania. Z raportu o stanie 
gminy wynika, że w 2023 r. gmina Sokoły nie otrzymała dotacji na ten cel. Do zagospodarowania jest 
4.531 ton azbestu. Jakie są działania gminy w tym zakresie? Czy są jakieś fundusze, z których można 
byłoby skorzystać? 

Wójt Gminy Radosław Choiński odpowiedział, że na temat zagospodarowania hal targowych 
będą prowadzone rozmowy z różnymi firmami i instytucjami. W ostatnim czasie firma Rolteks złożyła 
wniosek o wynajęcie hal pod organizację we wrześniu II Podlaskich Warsztatów Architektoniczno-
Budowalnych. Pracujemy nad znalezieniem sposobu wykorzystania obiektu. Wspólnie z panią 
Dyrektor Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach planujemy w halach organizować kino 
plenerowe, jarmark świąteczny i inne imprezy sezonowe. Będziemy starać się tworzyć w tym miejscu, 
jak najwięcej imprez. Liczymy na to, że w końcu znajdzie się chętny na dzierżawę nieruchomości. 
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Odnosząc się do pytania w kwestii usuwania azbestu poinformował, że pod koniec maja została 
podpisana umowa ze spółką komunalną z Zambrowa na odbiór i utylizację azbestu na kwotę 70 tys. 
zł. Oprócz tego będziemy szukać innych funduszy i programów, aby mieszkańcy mogli oddać do 
utylizacji zgromadzony azbest. 

Radny Marek Czajkowski zgłosił potrzebę podjęcia przez gminę działań mających na celu 
zachęcenie mieszkańców wsi do pełnienia funkcji sołtysa. Zwrócił uwagę, że ludzie coraz mniej ze 
sobą przebywają, są zajęci pracą i obowiązkami domowymi. Nie spotykają się ze sobą i często nie 
rozmawiają. W przedmiotowym raporcie o stanie gminy nie ujęto informacji na temat placów zabaw 
i miejsc do integracji mieszkańców. W bieżącej kadencji powinniśmy położyć większy nacisk na 
sprawy społeczne. Dobrze byłoby wyasygnować jakieś środki na ten cel i przyjrzeć się działaniom 
podejmowanym przez inne gminy. W sąsiedniej gminie Kobylin-Borzymy placów zabaw jest całkiem 
sporo. Zdarza się, rodzic który pójdzie ze swoim dzieckiem na plac zabaw, przy okazji zabawy dzieci 
zacznie rozmawiać z innymi osobami i zażegna konflikt ze zwaśnionym sąsiadami. Ponadto zauważył, 
że w raporcie nie ujęto dobrych stron gminy. Gmina Sokoły stoi wysokorozwiniętym rolnictwem. 
Mamy czym się pochwalić na skalę krajową. Nie brakuje u nas dużych producentów mleka z wysoką 
wydajnością oraz rolników zajmujących się produkcją roślinną. W raporcie nie ma wzmianki 
o prowadzonych w gminie badaniach nad rozwojem produkcji roślinnej. Pod tym względem Stacja 
Doświadczalna Oceny Odmian w Krzyżewie jest jedną z najlepszych w kraju. Stacja dzieli się wynikami 
badań z rolnikami. Organizuje konferencje i pikniki tematyczne. W raporcie można byłoby również 
napisać o prężnie działającej Spółdzielni Kółek Rolniczych w Sokołach prowadzącej w imieniu gminy 
wodociągi i kanalizację. W przyszłorocznym budżecie należałoby przeznaczyć większe środki na 
remonty i modernizację dróg dojazdowych do pól. Nowocześni rolnicy potrzebują dobrego dojazdu 
do swoich pól. Naszym zadaniem jest to zrealizować. 

 Wójt Gminy Radosław Choiński odpowiedział, że w każdej z sąsiednich gmin jest problem 
z wyborem sołtysa. Aktywność ludzi i chęć bycia sołtysem maleją. Nad tym tematem pochylimy się na 
posiedzeniu komisji. Oświadczył, że przyjmuje uwagę odnośnie nie ujęcia w raporcie instytucji. Będzie 
to wzięte pod uwagę podczas opracowywania raportu na kolejny rok. Budżet na rok bieżący został 
przygotowany przez poprzedni samorząd. Musimy jakoś przetrwać ten rok. Do dróg dołożyliśmy 200 
tys. zł. Wkrótce będziemy pracować na kolejnym budżetem i nieco inaczej podejdziemy do niektórych 
spraw. 
 
Ad. 7. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Łapińskiego 
o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Sokoły wotum zaufania. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Łapiński odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy Sokoły wotum zaufania. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 12 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 1 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Sokoły wotum zaufania, stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr III/6/2024 

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Sokoły wotum zaufania,  
stanowi załącznik nr 10 do protokołu 

  
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk ogłosił 10 minut przerwy w obradach. 
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Ad. 8. 
1) 

Po przerwie przewodniczący wznowił obrady i przekazał głos skarbnikowi gminy. 
Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła Zarządzenie nr 15.2024 Wójta Gminy Sokoły 

z dnia 23 kwietnia 2024 r. w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania finansowego gminy Sokoły 
i zatwierdzenia rocznych sprawozdań finansowych samorządowych instytucji kultury za 2023 rok, 
które stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Radny Marek Czajkowski zapytał, czy gmina spłaciła już 2,8 mln zł zobowiązania wobec 
powiatu za modernizację drogi z Sokół do Nowych Racibor? Ile gmina ma obecnie kredytu? Jaki 
deficyt budżetowy jest przewidywany na koniec roku? 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska odpowiedziała, że w roku bieżącym mamy zaplanowane do 
spłaty 608.400 zł. Zadłużenie gminy wynosi obecnie 2 mln 371 tys. 600 zł. Na koniec roku do spłaty 
pozostanie 1 mln 763 tys. 200 zł. Odnosząc się do kwestii zobowiązania wobec powiatu oświadczyła, 
że została podjęta uchwała o udzieleniu pomocy finansowej. Zadłużenie zostało spłacone w ubiegłym 
roku. 
 Więcej pytań i uwag nie wniesiono. 
2) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 
2023 rok przyjęte Zarządzeniem nr 10.2024 Wójta Gminy Sokoły z dnia 27 marca 2024 r., które 
stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Radny Marek Czajkowski zapytał, czy subwencja oświatowa na każde dziecko jest taka sama? 
Czy może każda szkoła otrzymuje inną stawkę? 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska odpowiedziała, że subwencja oświatowa jest rozliczana na 
poszczególne szkoły na podstawie metryczki według wag, tj. niepełnosprawność, czy liczba dzieci. 
Rozliczane są bardzo szczegółowe dane dla poszczególnych szkół. Naliczamy to tak, jak się należy. Do 
subwencji dodatkowo dokładamy własne środki. W przypadku szkoły w Kowalewszczyźnie również 
bierze się pod uwagę te wagi. Oprócz tego mamy dotację na wychowanie przedszkolne, którą 
rozliczamy na podstawie zadań należących do JST. Kwoty dotacji przeliczne są dwukrotnie 
i umieszczane na BIP-ie. Dane są bardzo szczegółowe. Na tą chwilę trudno je wskazać. 

Więcej pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 9. 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska zapoznała z Uchwałą Nr RIO.II-00321-79/2024 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 17 kwietnia 2024 r. w sprawie 
wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Sokoły sprawozdaniu z wykonania budżetu 
gminy za 2023 rok, która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 10. 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła informację o stanie mienia Gminy Sokoły, 
która jest załącznikiem nr 3 do załączonego powyżej Zarządzenia Nr 10.2024 Wójta Gminy Sokoły 
z dnia 27 marca 2024 r., w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2023 rok. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 

Ad. 11. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Marek Czajkowski odczytał opinię Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy o wykonaniu budżetu gminy za 2023 rok. Opinia stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
Następnie zapoznał z Uchwałą Nr RIO.II-00322-69/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 27 maja 2024 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Sokoły wniosku o udzielenie Wójtowi absolutorium za 2023 r. 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Ad. 12. 
 Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Łapińskiego 
o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Sokoły za 2023 rok. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Łapiński odczytał w/w projekt uchwały. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poddał głosowaniu projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 
Sokoły za 2023 rok.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 1 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Sokoły za 2023 rok, 
stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr III/7/2024 
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Sokoły za 2023 rok, stanowi załącznik nr 17 do protokołu 
 
Ad. 13. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Marek Czajkowski wystąpił do Rady Gminy z wnioskiem 
Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. Wniosek stanowi załącznik nr 18 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Łapińskiego  
o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium wójtowi gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Łapiński odczytał w/w projekt uchwały. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poddał głosowaniu projekt uchwały w sprawie udzielenia 

absolutorium wójtowi gminy.  
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 1 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie w sprawie udzielenia 

absolutorium wójtowi gminy, stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr III/8/2024 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy, stanowi załącznik nr 20 do protokołu 
 

Wójt Gminy Radosław Choiński podziękował za udzielone absolutorium. 
 
Ad. 14. 
1) 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska zapoznała z potrzebą podjęcia uchwały w sprawie 
wyznaczenia przedstawicieli do reprezentowania Gminy Sokoły w Stowarzyszeniu Gmin Górnej Narwi 
i przedstawiła ustalenia ze wspólnego posiedzenia komisji w tej sprawie. 
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Radny Wojciech Czajkowski powiedział, że jest przeciwny wyborze jednej z osób wskazanych 
w projekcie do reprezentowania gminy w stowarzyszeniu. Zaproponował głosowanie nad każdą 
z osób odrębnie. 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska oświadczyła, że przedłożony projekt uchwały został przez 
państwa pozytywnie zaopiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji. Wybór formy głosowania jest 
kwestią formalną. Przewodniczący Rady może zarządzić głosowanie nad poszczególnymi osobami 
i później nad treścią całej uchwałą. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk zdecydował, że głosowanie od razu będzie nad uchwałą. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Łapińskiego 

o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Łapiński odczytał projekt uchwały w sprawie wyznaczenia 

przedstawicieli do reprezentowania Gminy Sokoły w Stowarzyszeniu Gmin Górnej Narwi. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 9 

 głosy przeciw: 5 

 głosy wstrzymujące się: 1 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyznaczenia 

przedstawicieli do reprezentowania Gminy Sokoły w Stowarzyszeniu Gmin Górnej Narwi, stanowi 
załącznik nr 21 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr III/9/2024 
w sprawie wyznaczenia przedstawicieli do reprezentowania Gminy Sokoły w Stowarzyszeniu Gmin 

Górnej Narwi, stanowi załącznik nr 22 do protokołu 
 
2) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2024 rok. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Łapińskiego 

o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Łapiński odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2024 rok. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2024 rok, stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr III/10/2024 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok, stanowi załącznik nr 24 do protokołu 
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3) 
Wójt Gminy Radosław Choiński wystąpił z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie 

odwołania Skarbnika Gminy Sokoły. 
Skarbnik Gminy Irena Bruszewska oświadczyła, że szczegółowe uzasadnienie swojej decyzji 

przedstawiła na pierwszej sesji. Jeśli coś się zaczyna, to kiedyś musi się skończyć. Nadszedł czas, aby 
zakończyć pracę na stanowisku skarbnika gminy. Stwierdziła, że wypełniła swoją misję w tej gminie. 
48 lat pracy w jednym zakładzie pracy, to bardzo dużo. Powierzone zadania starałam się wypełniać 
w sposób prawidłowy i z pełną odpowiedzialnością. Moja następczyni jest dobrze przygotowana do 
przejęcia obowiązków skarbnika gminny i na pewno spełni państwa oczekiwania. Oświadczała, że ze 
wszystkimi radami pracowało się jej bardzo dobrze. Podziękowała za współpracę i życzyła obecnym 
władzom sukcesów w pracy samorządowej. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Łapińskiego 

o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Łapiński odczytał projekt uchwały w sprawie odwołania 

Skarbnika Gminy Sokoły. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie odwołania Skarbnika 

Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr III/11/2024 

w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 26 do protokołu 
 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk w imieniu własnym i Rady Gminy Sokoły złożył 
podziękowania pani Irenie Bruszewskiej Skarbnikowi Gminy za wszystkie lata pracy, lojalność, 
zaangażowanie i ciężką pracę, która była fundamentem funkcjonowania naszej gminy przez lata. 
Życzył dużo zdrowia i wielu sukcesów w życiu prywatnym. 

Wójt Gminy Radosław Choiński w imieniu własnym, pracowników urzędu gminy 
i pracowników gminnych jednostek organizacyjnych złożył słowa uznania i podziękowania za niemal 
48 lat pracy na rzecz gminy Sokoły, w tym przez 29 lat na stanowisku Skarbnika Gminy Sokoły. 
Podziękował za rzetelne i odpowiedzialne pełnie funkcji. Przybliżył, że pani praca została doceniona 
na forum ogólnopolskim przez Dziennik Gazetę Prawną przez przyznanie pierwszego miejsca 
w rankingu Skarbnik Gminy 2024 w kategorii gminy wiejskie.  Pogratulował tego osiągniecia i życzył 
dużo zdrowia oraz pomyślności w nowym etapie życia, a także realizacji pasji i spełnienia marzeń, na 
które z uwagi na liczne obowiązki służbowe, na pewno brakowało czasu.  

Radni, wójt i delegacja sołtysów wręczyli pani skarbnik kwiaty. 
Skarbnik Gminy Irena Bruszewska podziękowała za kwiaty i życzenia. 

 
4) 

Wójt Gminy Radosław Choiński wystąpił z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie 
powołania Skarbnika Gminy Sokoły. 

Kierownik Ref. Finansowego Katarzyna Ochocka poinformowała, że w Urzędzie Gminy Sokoły 
pracuje od grudnia 2008 r. Ukończyła studia wyższe z tytułem magistra na kierunku administracja 
publiczna w Polsce, jak również studia podyplomowe finanse i rachunkowość na Uniwersytecie 
w Białymstoku. Staż pracy, doświadczenie zawodowe i wykształcenie pozwalają mi na pełnienie 
funkcji skarbnika. Oświadczyła, że wykonywana praca sprawia jej ogromną satysfakcję, a pomoc 
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i wsparcie współpracowników daje motywację do podjęcie wyzwania, jakim jest skarbnik gminy. Na 
co dzień uczestniczę w życiu gminy poprzez występy w zespole Harmonica. Jestem członkiem 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Sokołach i śpiewam w chórze parafialnym. Biorę udział we wszystkich 
uroczystościach gminnych. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Łapińskiego 

o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Łapiński odczytał projekt uchwały w sprawie powołania 

Skarbnika Gminy Sokoły. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie powołania Skarbnika 

Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr III/12/2024 

w sprawie powołania Skarbnika Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 28 do protokołu 
 

Wójt Gminy Radosław Choiński i delegacja Rady Gminy pogratulowali powołania i wręczyli 
kwiaty nowo wybranemu skarbnikowi gminy. 
 
5) 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach Katarzyna Babińska przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze, usługi opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich oraz specjalistyczne usługi opiekuńcze 
z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich 
pobierania oraz wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania takich 
usług. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk zapytał, czy są pytania bądź uwagi? 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Łapińskiego 

o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Łapiński odczytał projekt uchwały w sprawie określenia 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, usługi opiekuńcze 
w formie usług sąsiedzkich oraz specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych 
usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania oraz wymiaru i zakresu usług 
sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania takich usług. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych: 

 głosy za: 12 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie określenia szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, usługi opiekuńcze w formie usług 
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sąsiedzkich oraz specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania oraz wymiaru i zakresu usług 
sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania takich usług, stanowi załącznik nr 29 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr III/13/2024 
w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, 

usługi opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich oraz specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania oraz 
wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania takich usług,  

stanowi załącznik nr 30 do protokołu 
 
6) 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie powołania stałych Komisji Rady Gminy Sokoły i ustalenia ich składów osobowych. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk zapytał, czy są pytania bądź uwagi? 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Łapińskiego 

o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Łapiński odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie powołania stałych Komisji Rady Gminy Sokoły i ustalenia ich składów osobowych. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych: 

 głosy za: 12 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

powołania stałych Komisji Rady Gminy Sokoły i ustalenia ich składów osobowych, stanowi załącznik 
nr 31 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr III/14/2024 
zmieniająca uchwałę w sprawie powołania stałych Komisji Rady Gminy Sokoły  

i ustalenia ich składów osobowych, stanowi załącznik nr 32 do protokołu 
 
7) 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zarządzenia 
wyborów organów wykonawczych sołectw na terenie Gminy Sokoły. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk zapytał, czy są pytania bądź uwagi? 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Łapińskiego 

o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Łapiński odczytał projekt uchwały w sprawie zarządzenia 

wyborów organów wykonawczych sołectw na terenie Gminy Sokoły. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 
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 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zarządzenia wyborów 

organów wykonawczych sołectw na terenie Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr III/15/2024 

w sprawie zarządzenia wyborów organów wykonawczych sołectw na terenie Gminy Sokoły, 
 stanowi załącznik nr 34 do protokołu 

 
Ad. 15. 

Dyrektor Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach Magdalena Pietruczak przedstawiła 
informację z działalności instytucji kultury za 2023 rok, która stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Łapiński podziękował za wpisanie do kalendarza imprez 
organizowanych przez gminę festynu w Waniewie. Wyraził nadzieję na frekwencję z Poprosił 
sołtysów o rozpropagowanie informacji o tym wydarzeniu wśród mieszkańców. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 16. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poinformował, że raport z Gminnego Programu Ochrony 
Środowiska oraz Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest za okres 2021-2022 r. 
był omawiany na posiedzeniu komisji i został państwu przesłany na skrzynki poczty elektronicznej. 
Zapytał, czy jest potrzeba przedstawiania tego dokumentu? 

Nie zgłoszono takiej potrzeby. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk zapytał, czy są pytania lub uwagi do raportu. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Raport z Gminnego Programu Ochrony Środowiska oraz Programu usuwania azbestu 

i wyrobów zawierających azbest za okres 2021-2022 r., stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
 
Ad. 17. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poinformował, że z wykonania Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2023 r. 
dla gminy Sokoły był omawiany na posiedzeniu komisji i został państwu przesłany na skrzynki poczty 
elektronicznej. Zapytał, czy jest potrzeba przedstawiania tego dokumentu? 

Nie zgłoszono takiej potrzeby. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk zapytał, czy są pytania lub uwagi do raportu. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Raport z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2023 r. dla gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 37 
do protokołu. 
 
Ad. 18. 
1) 
 Radny Marek Czajkowski zgłosił potrzebę podjęcia dyskusji na temat służby zdrowia w gminie 
Sokoły. Przedstawił, że w wielu przychodniach pacjenci mają możliwość skorzystania z usług pediatry, 
czy też kardiologa i wykonania podstawowych badań tj. np. USG. Mieszkańcy naszej gminy oczekują 
wzbogacenia oferty Ośrodka Zdrowia w Sokołach. Zaproponował podjęcie rozmów na ten temat na 
kolejnym posiedzeniu komisji i przesłanie radnym umowy z podmiotem prowadzącym. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk odpowiedział, że zajmiemy się tym tematem. 
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2) 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Łapiński poinformował, że został złożony wniosek 
o przeniesienie środków na wykonanie świetlicy wiejskiej w Kowalewszczyźnie. Zapytał, czy są jakieś 
obowiązujące terminy na udzielenie odpowiedzi? 
 Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska odpowiedziała, że nie ma żadnych 
terminów. Akceptacja wniosku zależy od premiera. 
3) 
 Radny Krzysztof Grabowski zgłosił potrzebę uzupełnienia znaków drogowych na drodze przy 
kolei. Znaki zostały zdjęte i leżą w rowie przy kaplicy. 
 Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska odpowiedziała, że drogi 
serwisowe przy kolei nie zostały zgłoszone do odbioru. Bezpieczeństwo jest bardzo ważne, dlatego 
uwaga o jak najszybsze postawienie znaków zostanie przekazana wykonawcy. 
 
Ad. 19. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk stwierdził, że Rada Gminy Sokoły w całości wyczerpała 
przewidziany porządek obrad w związku z czym o godzinie 14:50 zamknął obrady III sesji. 

Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołował: 
Wojciech Maleszko      Przewodniczący Rady  
 

       Tomasz Gosk 
 


